
 
Besluitenlijst van de vergadering van 

de raadscommissie van de gemeente Dalfsen, 
d.d. 6 november 2023 

 
 
Aanwezig: 
Voorzitter  H.A. Zwakenberg 
Griffier  G.J.H.T. van Dijk 
Raadsleden  
Gemeentebelangen I.G.J. Haarman, J. Hekman, M.J. Holterman, H.A.J. Kleine Koerkamp, J.W. 

van Lenthe, H.W. Pessink, J.B. Upper 
CDA L.H.M.M. Diepman, W. Prinsse, E. Ruitenberg, M.E.J. Veldkamp 
ChristenUnie  D.J. van Gelder, D.B. Homans, H. Lassche-Visscher 
PvdA  L. Broere, T. de Vries 
D66  J.B. Smalbraak 
VVD  G.J. Veldhuis 
 
 
Tevens aanwezig: 
Burgemeester E. van Lente (t/m punt 3), wethouders A.J. Ramerman, A. Schuurman, R.W.J. van 
Leeuwen en J.W. Uitslag, gemeentesecretaris H.J. van der Woude (vanaf punt 4). Ambtelijke 
ondersteuning: A. Roosken (punt 3), M.J. Gorter (punt 4), S. Kiewiet (punt 5). 
 
Afwezig: 
R.H. Kouwen (CDA), G.M.M. Jutten (Gemeentebelangen) 

 
 ONDERWERP COMMISSIEADVIES/BESLUIT 

1. Opening De voorzitter opent de vergadering om 19:30 uur 
en meldt dat dhr. Kouwen en dhr. Jutten afwezig 
zijn. 

2. Vaststelling agenda Wethouder Schuurman verzoekt de 
raadscommissie om agendapunt 6 van de agenda 
te halen. De coördinatieregeling voorziet in het 
parallel doorlopen van de 
bestemmingsplanprocedure en de 
vergunningsaanvraag. Voorwaarde voor het 
toepassen van de regeling is dat voorafgaand aan 
de vergunningaanvraag alle benodigde informatie 
binnen is. Dit is niet het geval. Daarom verzoekt 
het college dit agendapunt niet te bespreken.   
 
De raadscommissie stemt in met het verwijderen 
van agendapunt 6 van de agenda. De agenda 
wordt gewijzigd vastgesteld.  

3. Programmabegroting 2024-2027 
Voorstel 
1. De Programmabegroting 2024-2027 vast 

te stellen en daarmee tevens a. De extra 
opbrengsten voor de Jeugdzorg voor 
100% op te nemen b. € 1,0 mln te 
onttrekken aan de algemene reserve vrij 
besteedbaar en toe te voegen aan de 
algemene reserve vaste buffer m.i.v. 1 
januari 2024;  

2. De kredieten voor het jaar 2024 uit het 
Investeringsplan 2024-2027 beschikbaar 
te stellen (Bijlage 6 
Investeringskredieten).  

3. Het saldo van de septembercirculaire 
2023 te verrekenen met het 
meerjarensaldo en de begroting 2023-
2027 daarop te wijzigen. 

Informerende ronde 
Wethouder van Leeuwen zegt toe na te gaan hoe 
de toegankelijkheid van wandelpaden in het 
Palthebos is en wat hier aan gedaan kan worden.   
 
Wethouder Ramerman zegt toe samen met de 
provincie te gaan onderzoeken of de binnenkant 
van fietstunnels in de gemeente artistiek 
vormgegeven kan worden.  
 
Wethouder Schuurman zegt toe de informatie op 
de website over de realisatie van flexwoningen 
aan te passen zodat deze informatie overeenkomt 
met de informatie uit de woonupdate waarin de 
overstap naar permanente woningen staat 
beschreven.  
 
(vervolg op volgende bladzijde) 



 
3. Programmabegroting 2024-2027  

(vervolg) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opiniërende ronde 
De VVD heeft voor deze begroting geen 
aanvullende inbreng dan die met de 
perspectiefnota is gedaan. Er zijn ontwikkelingen 
zoals het ravijnjaar te voorzien maar dit is voor de 
fractie geen reden tot aanpassing.  
De VVD vraagt zich wel af of het noodzakelijk is 
de voorgestelde €1 miljoen over te hevelen van de 
reserve vrij besteedbaar naar de algemene 
reserve vaste buffer. De fractie meent dat het 
weerstandvermogen van de gemeente Dalfsen 
uitstekend is en dat het overhevelen van deze €1 
miljoen de gemeente niet in de problemen brengt. 
De onttrekking uit de Algemene reserve vrij 
besteedbaar maakt dat de raad minder kan doen. 
De fractie vindt in het algemeen dat er veel 
reserves zijn. Dit thema wordt nog meegenomen 
naar de fractievergadering waarbij een 
amendement wordt overwogen.  
 
D66 stelt dat de begroting de perspectiefnota goed 
weergeeft. Wat de begroting volgens de fractie 
niet goed aangeeft is hoe rijk de gemeente 
Dalfsen is. Reserves zijn groter dan herleidbaar is 
voor inwoners. D66 overweegt een motie voor 
meer duidelijkheid op het punt hoe rijk de 
gemeente is.  
De val van het kabinet zorgt voor vertraging op 
een aantal thema’s, zo ook gratis kinderopvang. 
De fractie overweegt een motie op dit gebied.  
Daarnaast pleit de fractie voor meer 
burgerparticipatie, in Goed Goan gaan we hiermee 
aan de slag.  
 
Het CDA benadrukt de waarde van de vrijheid en 
de goede leefomstandigheden in Dalfsen.  
Door de val van het kabinet is de  
verdelingssystematiek van financiële middelen 
onzeker geworden.   
Voor de CDA fractie zijn een aantal speerpunten 
van belang;   
- Betaalbare woningen in alle kernen en het 
perspectief van woningzoekers hierin. 
- De plattelandsvisie. 
- De beleving in en rond het Palthebos wil de 
fractie graag verbeterd zien.  
- Bestaanszekerheid. 
- Detailhandelsstructuurvisie en economisch 
beleid. 
Het CDA neemt de begroting mee terug naar de 
fractie en komt er in de raadsvergadering van 
donderdag op terug.  
 
(vervolg op volgende bladzijde) 



 
3. Programmabegroting 2024-2027  

(vervolg) 
 

De PvdA is tevreden over de uitwerking van de 
perspectiefnota in de begroting. De pijn hoort 
daarbij bij het rijk. Het standpunt van de fractie 
over het aanhouden van reserves is de raad 
bekend.  
Betaalbaar wonen staat in de raad en bij het 
college op 1 en dit laat resultaat zien.  
De fractie is wel teleurgesteld dat het 
armoedebeleid pas in voorjaar 2024 besproken 
gaat worden en zou graag het gesprek over de 
richting van dit beleid willen voeren.  
De fractie vraagt aandacht voor infrastructuur 
rondom de kernen en aandacht voor de 
permanentere opvang van vluchtelingen uit 
bijvoorbeeld Oekraïne.  
 
Gemeentebelangen is positief over de begroting. 
Ook is de fractie tevreden met de positieve 
beoordeling van de provincie over de 
gemeentelijke begroting en de contacten met de 
organisatie.  
Minder tevreden is de fractie over de 
controversieel verklaring van de 
opschalingskorting, trap-op-trap-af-systematiek en 
de wijze van indexeren door het rijk. De 
septembercirculaire neemt dit niet mee waardoor 
deze een vertekend beeld geeft. Dit geeft 
onzekerheid over de toekomst.  
Daarom is het goed dat de kengetallen en het 
weerstandsvermogen een positief beeld geven.  
De fractie vraagt aandacht voor het bouwen van 
betaalbare woningen voor alle groepen.  
De fractie neemt de begroting mee terug naar de 
fractie en zal over de aangekondigde moties en 
amendementen spreken. De fractie roept de 
andere fracties op deze tijdig te delen.  
 
De ChristenUnie heeft in de behandeling van de 
perspectiefnota aangegeven dat er geïnvesteerd 
moet worden in dat wat nodig is. Volgens de 
fractie is dit hetgeen dat bijdraagt aan sociale 
gerechtigheid, zorg voor de schepping en de 
versterking van de gemeenschap. Dit ziet de 
fractie terug in de begroting.  
De voorgenomen taakstelling op de jeugdzorg, de 
indicatoren over de nadelige effecten van recreatie 
en toerisme en de 
zonnesportparken/zonneparkeerplaatsen worden 
meegenomen de fractie voor de raadsvergadering. 
De fractie wil graag doorpraten over 
bestaanszekerheid en heeft zorgen over 
verkeersveiligheid.  
 
De voorzitter vat de bespreking kort samen en 
concludeert dat het voorstel als bespreekstuk op 
de agenda van de raad van 9 november wordt 
geplaatst. 



 
4. Adviesrecht en participatie onder 

Omgevingswet  
Voorstel: 
1. De in hoofdstuk 3 van bijlage 1 genoemde 

gevallen in of direct grenzend aan 
bestaand bebouwd gebied en in het 
buitengebied aan te wijzen als gevallen 
waarin de raad gebruik wenst te maken 
van zijn bindend adviesrecht;  

2. De in hoofdstuk 3 van bijlage 1 genoemde 
gevallen in of direct grenzend aan 
bestaand bebouwd gebied en in het 
buitengebied aan te wijzen als gevallen 
waarbij participatie verplicht is; 

3. Hiertoe de notitie ‘Adviesrecht en 
participatieplicht bij buitenplanse 
afwijkingen van het omgevingsplan 2023’ 
vast te stellen;  

4. De notitie ‘Inbreidingslocaties 2023’ vast 
te stellen; 

5. De notitie ‘Inbreidingslocaties 2017’ in te 
trekken; 6. De besluiten genoemd onder 
3, 4 en 5 in werking te laten treden op de 
dag waarop de Omgevingswet in werking 
treedt. 

Opiniërende ronde 
PvdA geeft aan dat dit thema al een aantal keren 
uitvoerig in de raad is besproken. In dit stuk zitten 
een aantal aspecten die de fractie niet ziet als een 
beleidsneutrale overgang. De fractie vindt het van 
belang dat plannen terugkomen in de raad.  
De fractie kan het voorstel niet steunen. 
 
D66 kan het voorstel in grote lijnen steunen. Het 
geeft meer vrijheid voor initiatiefnemers.  
Bij de inbreidingslocaties wordt een verschil 
gemaakt tussen particuliere investeerders en 
woningbouwverenigingen. De fractie zou in de 
inbreidingsnotitie graag de mogelijkheid willen 
toevoegen dat een particulier ontwikkelaar 
volkshuisvestingsbelangen kan dienen en 
overweegt hierover een amendement in te dienen.  
 
De VVD stelt dat de geest van de omgevingswet is 
om initiatiefnemers, betrokkenen, college en raad 
te laten werken aan oplossingen die rekening 
houden met elkaars belangen. De rol van de raad 
moet daarom tot een minimum worden beperkt. 
Sommige aanvragen vragen om betrokkenheid 
van de raad. Uitgangspunt voor de fractie is dat 
als impact op de omgeving of politieke 
gevoeligheid groot is, het voorstel terug moet 
komen. Dit komt in het voorstel in hoofdlijn terug.  
De fractie steunt het voorstel. 
 
De ChristenUnie was altijd voorstander van een 
beleidsneutrale overgang, dus ook bij dit voorstel. 
De voorgestelde aanpassingen in het voorstel zijn 
alleen mogelijk als participatie in bepaalde 
gevallen niet vrijblijvend is. De fractie vindt het 
daarom positief dat alle BOPA’s een 
stedenbouwkundige visie vragen waarmee de 
raad het plan ziet.  
De fractie kan instemmen met het voorstel.  
 
Gemeentebelangen heeft eerder aangegeven dat 
ze beleidsneutraal over willen gaan van de Wabo 
naar de omgevingswet.  
Aan de voorkant blijft de raad betrokken door het 
vaststellen van een stedenbouwkundige visie. Het 
versnellen van goede voorstellen is hiermee 
mogelijk. De fractie ziet graag een jaarlijkse 
evaluatie en kan instemmen met het voorstel.  
 
Het CDA heeft eerder ook aangegeven de 
beleidsneutrale overgang van belang te vinden.  
Belangrijk is ook dat de plannen tot 11 woningen 
in ieder geval nog één keer besproken worden bij 
vaststelling van de stedenbouwkundige visie.  
De mogelijkheid om als raad af te zien van 
adviesrecht bij vervolg bij een BOPA is positief. Zo 
kan de raad loslaten wanneer dat mogelijk is.  
De notitie inbreidingslocaties is niet datgene dat 
recent met de motie gevraagd is.  
De fractie kan instemmen met het voorstel.  
 
(vervolg op volgende bladzijde) 



 
4. Adviesrecht en participatie onder 

Omgevingswet  
(vervolg) 

Wethouder Schuurman zegt toe periodiek een 
evaluatie aan de raad toe te zenden, voor het 
eerst circa 1/1,5 jaar na inwerkingtreding van de 
omgevingswet. 
 
De voorzitter concludeert dat het voorstel als 
akkoordstuk op de agenda van de 
raadsvergadering van 27 november wordt 
geplaatst. 

5. 

 

Delegatiebesluit Omgevingsplan 
Voorstel: 
1. Aan het college de vaststelling van delen 

van het omgevingsplan te delegeren:  
2. Hiertoe de 4e wijziging van het ‘Delegatie- 

en Mandaatstatuut gemeenteraad Dalfsen 
2021’ vast te stellen;  

3. Dit besluit in werking te laten treden op de 
dag waarop de Omgevingswet in werking 
treedt en aan te halen als het 
‘Delegatiebesluit Omgevingsplan 
gemeente Dalfsen 2023’;  

4. Te besluiten dat de werking van dit besluit 
door het college van burgemeester en 
wethouders twee jaar na inwerkingtreding 
wordt geëvalueerd. 

Informerende ronde 
Wethouder Schuurman zegt toe het 
delegatiebesluit te evalueren ruim een jaar na 
inwerkingtreding van de omgevingswet. 
 
Opiniërende ronde 
Gemeentebelangen ziet het als een mooi voorstel 
om op beleidsneutrale wijze over te gaan naar de 
omgevingswet. Dit zal snelheid en flexibiliteit in de 
besluitvorming brengen.  
De fractie kan instemmen met het plan. 
 
De ChristenUnie is blij met de toezegging over de 
evaluatie na ruim een jaar maar ziet ook een rol 
voor de raad om evaluatie te vragen als hier 
aanleiding voor is. De fractie stemt met het 
voorstel in.  
 
VVD en D66 stemmen in.  
 
CDA stemt eveneens in. De werkdruk voor de 
raad dient echter geen argument te zijn om deze 
werkwijze te hanteren.  
 
PvdA aarzelt over het beleidsneutrale aspect van 
het voorstel omdat het college er punten aan 
toevoegt. Van werkdrukvermindering is geen 
sprake omdat deze werkwijze alertheid van de 
raad vraagt. De fractie sluit aan bij het CDA dat 
werkdruk geen reden moet zijn voor deze 
werkwijze. De fractie stemt in.  
 
De voorzitter concludeert dat het voorstel als 
akkoordstuk op de agenda van de 
raadsvergadering van 27 november wordt 
geplaatst. 

6. Coördinatieregeling versnelling 
woningbouw 

Dit agendapunt is van de agenda afgevoerd.  



 
7. Motie vangnet zwemveiligheid 

Doel: 
U wordt gevraagd:  
1.    uw opinie te geven over het voorstel om 

de Vangnetregeling zwemveiligheid als 
volgt vorm en inhoud te geven:  

a. uit te gaan van het behalen van het A- en 
B-diploma;  

b. de vergoeding vast te stellen op de 
kosten van het behalen van 
zwemdiploma’s in de gemeentelijke 
zwembaden;  

c. als vangnet een inkomensgrens van 
120% van de van toepassing zijnde 
bijstandsnorm te hanteren;  

d. voor zover mogelijk aan te sluiten bij 
reeds bestaande gemeentelijke 
regelingen.  

2. kennis te nemen van de geschatte extra 
jaarlijkse kosten van € 10.000,- vanaf 2024. 

Het kunnen behalen van een A- en B diploma door 
kinderen en volwassenen is volgens het CDA 
positief om mee te kunnen doen en voor de 
zwemveiligheid. De fractie is benieuwd naar de 
uitkomsten van de evaluatie over de deelname en 
de resultaten op gebied van meedoen en op 
sportief vlak. Zwemveiligheid staat voorop. De 
fractie kan zich in de uitganspunten vinden.  
 
ChristenUnie is positief over het voorstel en kan 
zich vinden in diploma A en B. Uitgangspunten 
kosten is ook akkoord, juist omdat het een 
vangnetregeling is. De inkomensgrens van 120% 
is akkoord, maar als het beter bij andere 
regelingen past mag het ook 130% zijn.  
 
Gemeentebelangen kan zich vinden in diploma A 
en B omdat het een vangnet is. Ook de hoogte 
van de vergoeding en de inkomensgrens van 
120% is akkoord. Aansluiting bij andere regelingen 
is ook akkoord. Communicatie waar mensen 
terecht kunnen is dan van belang. De fractie 
vraagt aandacht voor capaciteit bij de zwembaden 
om dit mogelijk te maken. In het beleid ziet de 
fractie graag geborgd dat de vergoeding ook 
daadwerkelijk hieraan wordt besteed.  
 
De motie wordt volgens PvdA goed uitgevoerd. 
Maar communicatie is van belang zodat inwoners 
weten waar ze terecht kunnen. De fractie wil graag 
naar 130% gaan maar wil dit gesprek breder 
voeren over verschillende regelingen en de hierbij 
gehanteerde inkomensgrens.  
 
D66 ziet de motie goed uitgevoerd worden.  
 
VVD kan zich vinden in wat voorligt maar roept 
daarbij op om diploma C niet te vergeten.  
 
Wethouder Uitslag dankt de raad voor het 
meedenken op het punt van communicatie. In 
februari staat het armoedebeleid gepland, mede 
met de input vanuit het rekenkameronderzoek kan 
dan het percentage van de bijstandsnorm breder 
besproken worden. Het college gaat met deze 
input de beleidsregels vaststellen zodat dit voor 
het volgende zwemseizoen loopt.  

8. Besluitenlijst 2 oktober 2023 Conform. 
 

9. Sluiting De voorzitter sluit de vergadering om 21:37 uur. 

 
Aldus vastgesteld door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering 

van 11 december 2023. 

 
De raadscommissie voornoemd, 
 
 
 
de voorzitter,  de griffier, 
H.A. Zwakenberg  G.J.H.T. van Dijk MSc 


